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Tak for din henvendelse om Indertoften II og Vanløse Lokaludvalgs ønsker til ændring af planloven. Det 

glæder mig, at du og Vanløse Lokaludvalg fortsat engagerer jer i byens udvikling. 

Som jeg tidligere har fortalt, er det mig ubegribeligt at en så central grund i Vanløse står tom og har gjort 

det i så mange år. Der er hverken ønskeligt eller klædeligt for Vanløse bymidte. Derfor har jeg også ad flere 

omgange bedt min forvaltning gå ind i sagen.  

Københavns Kommune har løbende været i dialog med grundejeren om udviklingen af grunden. Jeg kan 

oplyse, at byggesagen behandles af Teknik- og Miljøforvaltningen, og at grundejer mangler at finde løsning 

på parkeringspladser. 

Jeg sætter pris på, at Vanløse Lokaludvalg har indsendt forslag om ændring af planloven, så centrale 

områder i byen kan udvikles til gavn for borgere og brugere af byen. I udgangspunktet er jeg ikke afvisende 

overfor, at vi som myndighed får mulighed for at indføre en handlepligt ifm. lokalplanlægningen. Det kan 

være i tilfælde som det i Vanløse, men også ifm. opførelse af almene boliger, hvor jeg har et stort ønske om 

at kunne udstede betingede byggetilladelser.  

Erhvervsministeriet er nu i gang med at evaluere planloven, herunder jeres høringssvar. Jeg vil derfor i 

første omgang afvente udfaldet af evalueringen for at vurdere hvorvidt spørgsmålet skal løftes overfor 

ministeren.   
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